

南方建筑 目 次

本期主题: 民居与传统建筑研究

民居与传统 建筑研究

- 01 江西移民对湖北民居平面型制的影响探究 ——基于阳新地区三个传统村落民居平面形制的对比分析/王炎松,叶超
- 07 粤北宋代仿木楼阁式砖塔形制源流初探 / 梅明思,陈 丹
- 14 拉卜楞寺建筑色彩研究及色谱构建/安玉源,肖婷婷,刘源,等
- **20 古典叙事学构架下传统村落保护规划策略研究——以江西安福嘉溪村为例**/张子仪,顾蓓蓓
- 26 类型学视角下大理喜洲民居"门楼"的解读/张军,孔令晨,胡常京
- 32 宁寿宫花园抑斋书斋庭院研究/刘亚男,王科,赵鸣,等
- 38 基于扎根理论的贝子庙建筑遗产社会价值研究/唐嘉蔚,韩 瑛
- 43 塞北天主教圣地西湾子主教座堂建堂始末/罗薇,吕海平

设计研究

- 48 站城协同零换乘一体化设计探索——基于广州地铁 TOD 场站综合体的研究 / 颜佺慧
- 53 湿热地区传统骑楼街区夏季热环境研究/殷实, Werner Lang, 肖毅强
- 60 基于视觉暗示的战争纪念建筑设计手法探究/梁宇珅,赵劲松
- 66 南疆传统大空间建筑的夏季热环境实测分析 / 李 涛, 郭 华, 李慧斌, 等
- 72 建筑中的时间叙事——以格拉斯哥艺术学院雷德大楼为例/陆邵明,谭正
- 78 养老机构的环境理念和设计要素 / 王 哲
- 84 面向形式生成的极少主义建筑建构逻辑研究 / 徐钰茗, 辛善超, 孔宇航

城乡规划

- 91 城市形态过程视角下工业生活区空间格局演进——郑州国棉三厂生活区为例/张建涛,陈思思,谷 凯
- 97 从分散走向聚焦: 国内养老设施研究的文献计量分析/刘风豹, 朱喜钢, 孙洁, 等
- 104 《清明上河图》城市意象的网络图景分析 / 赵楠楠、赵渺希、王世福
- 110 基于空间句法的历史城区叙事空间研究 / 邱鲤鲤,周怡,倪泽伟,等
- 116 基于空间句法的城市地下空间活力研究——以成都市轨道交通站点接驳的地下空间为例 / 罗克劳、沈中伟
- 122 中国人均公园绿地面积区域差异多尺度分析/刘志强,汪洋,王俊帝,等



2019.4 / NO.192

封面: 开平锦江里瑞石楼鸟瞰 摄影: 彭长歆 封底: 开平立园花藤亭 摄影: 彭长歆

SOUTH ARCHITECTURE Published in August 2019

CONTENTS

RESEARCH ON VERNACULAR AND TRADITIONAL ARCHITECTURE

Topic: Research on Vernacular and Traditional Architecture

- 01 Impact of Emigration from Jiangxi to Hubei on the Flat Shape of Hubei Traditional Dwellings: A Contrastive Analysis of Three Traditional Villages in Yangxin District / WANG Yan-song, YE Chao
- 07 Formal Origin of Wood Structure-Like Storied Brick Pagodas from Tang and Song Dynasties in North Guangdong Area / MEI Ming-si, CHEN Dan
- **14** Architectural Color Study And Color Spectrum Construction of Labrang Monastery /AN Yu-yuan, XIAO Ting-ting, LIU Yuan, etc.
- 20 Conservation Planning Strategies of Traditional Village under the Framework of Classical Narratology: Taking Traditional Village in Jiaxi as an Example / ZHANG Zi-yi, GU Bei-bei
- 26 Interpretation of the "Gatehouse" of Xizhou Residence from the Perspective of Typology
 / ZHANG Jun, KONG Ling-chen, HU Chang-jing
- 32 Yizhai Study Courtyard in Ningshou Palace Garden / LIU Ya-nan, WANG Ke, ZHAO Ming, etc.
- 38 Social Value of the Beizi Temple Architectural Heritages Based on the Grounded Theory / TANG Jia-wei, HAN Ying
- 43 Cathedral Construction History of Xiwanzi: The Holy Village beyond the Great Wall / LUO Wei, L ü Hai-ping

RESEARCH ON DESIGN

- 48 Research on Integrated Design of Zero Transfer in Station City Coordination: Based on TOD Station Complex in Guangzhou / YAN Quan-hui
- 53 Summer Thermal Environment of Traditional Shophouse Neighborhood in Hot and Humid Climate Zone/YIN Shi, Werner Lang, XIAO Yi-qiang
- **Design Method of War Memorial Architecture Based on Visual Cues**/ LIANG Yu-shen, ZHAO Jing-song
- 66 Measurement and Analysis of Summer Thermal Environment of Traditional Large-Space Buildings in Southern Xinjiang / LI Tao, GUO Hua, LI Hui-bin, etc.
- 72 Narration of Time in Architecture: A Case Study on the Reid Building, Glasgow School of Art / LU Shao-ming, TAN Zheng
- 78 Environmental Concepts and Design Consideration in Regard to Seniorliving Facilities / WANG Zhe
- **84** Research on Tectonic Logic of Minimal Architecture Oriented to Form Generation /XU Yu-ming, XIN Shan-chao, KONG Yu-hang

URBAN AND RURAL DESIGN

- 91 Evolutionary Study of the Spatial Pattern of Residential Areas from the Perspective of the Urban Morphological Process: A Case Study of Residential Areas of No. 3 State-Owned Textile Factory, Zhengzhou / ZHANG Jian-tao, CHEN Si-si, GU Kai
- 97 From Decentralisation to Centralisation: Bibliometrics Analysis of Facilities for the Elderly Research in China / LIU Feng-bao, ZHU Xi-gang, SUN Jie, etc.
- 104 Internet Analysis of City Image in "Qingming Shanghe Tu" of Qing Dynasty / ZHAO Nan-nan, ZHAO Miao-xi, WANG Shi-fu
- 110 Narrative Space of the Historic District, Based on Space Syntax / QIU Li-li , ZHOU Yi , NI Ze-wei, etc.
- 116 Research on Urban Underground Space Vitality based on Space Syntax: A Case Study on the Underground Space Connected by Metro Stations in Chengdu City / LUO Ke-gian, SHEN Zhong-wei
- 122 Multiscale Analysis of Regional Difference of Public Recreational Green Space Per Capita in China / LIU Zhi-qiang, WANG Yang, WANG Jun-di, etc